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NIEUWS — BRANCHE

‘Je wilt toch geen 
excuustruus zijn’
Waarom gaat het toch zo langzaam met meer diversiteit in 
de top van het bedrijfsleven? Als Nederland het Next Level 
wil bereiken, zo meldden bestuursleden van de Coöperatie 
Van Vrouwelijke Ondernemers (CVVO) VNO-NCW-voorzitter 
Hans de Boer, dan moeten er echt meer vrouwen in de top 
te vinden zijn. Geen dooddoeners meer als ‘Je wilt toch geen 
excuustruus zijn?’, maar stel een quotum in voor vrouwen 
aan de top was één van hun adviezen. V.r.n.l. Asha Gaalman 
en Henny van Egmond van UVON Zuid-Holland en Gerda 
Verhaar Eeuwijk van de CVVO.
www.cooperatievanvrouwelijkeondernemers.nl
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Vrouwelijke ondernemers gaan 
veel minder vaak dan mannen 
met hun bedrijf de grens over. 
Het verschil is meer dan 10 
procent. Op handelsmissies 
zijn ze helemaal met een lichtje 
te zoeken. Demi Zwarteveld 
onderzoekt in samenwerking met het 
Vrouwennetwerk waarom dat is. 

Vorige week was de eerste informa-
tieavond over internationaal onderne-
men.  Ging het?
‘Het was ontzettend leuk. De dames 
vonden het interessant en ook voor 
mijn onderzoek kwamen er goede ge-
vens uit. Er is gepraat over waar je te-
genaan loopt in het buitenland, hoe je 
begint en hoe je een goed netwerk op 
moet zetten. Sommige vrouwen waren 
al wat verder, hadden wat ervaring met 
ondernemen in het buitenland. Een 
van de jongere vrouwen, een manager 
in de staalindustrie, merkte op dat je 
een extra stapje moet zetten als je jong 
en vrouw bent in een mannenwereld 
en iets wilt bereiken.’
‘Uiteindelijk werd niet echt concreet 
wat het vrouw-zijn voor verschil maakt 
bij het wel of niet over de grens gaan. 
Het is belangrijk voor mijn onderzoek 
om dat te achterhalen.’

10 Procent minder vrouwen die met 
hun bedrijf de grens over gaan, is niet 
heel veel.
‘Het verschil is ook niet dramatisch. 
Maar het onderwerp speelt wel in de 
achterban van het vrouwennetwerk en 
bij de overheid. Maar één op de tien 
deelnemers aan een handelsmissie is 
namelijk vrouw. Minister Ploumen geeft 

nu een korting van 50 procent op deel-
name. Ik denk dat je beter kunt kijken 
waar dat verschil nu eigenlijk aan ligt. Is 
er iets waar vrouwen meer ondersteund 
kunnen worden? Mannen kunnen elkaar 
misschien makkelijker enthousiasme-
ren. Vrouwen kijken misschien eerder 
naar de return on investment, ze voelen 
zich verantwoordelijk voor hun gezin et 
cetera.’

Waarom is het van belang om dat te 
weten?
‘De wereld wordt steed kleiner, dus 
het is interessant om te kijken waarom 
vrouwelijke ondernemers daar minder 
in meedoen dan mannelijke. Misschien 
komt er uit dat het zo wel prima is. 
Maar dat denk ik niet. Ik heb een 
enquête gemaakt om daar achter te 
komen en ben op zoek naar vrouwelij-
ke ondernemers om ze te interviewen. 
Vrouwen die al internationaal actief 
zijn of dat willen worden, kunnen mij 
mailen (demizwarteveld@live.nl) voor 
een link naar de online enquête.’

Wat moet er gebeuren om vrouwen te 
stimuleren en door wie?
‘Dat vind ik moeilijk te zeggen. Korting 
geven zoals Ploumen doet, is mis-
schien niet heel slim. Het ligt er niet 
aan dat vrouwen deelname aan han-
delsmissies niet kunnen betalen. Hun 
behoefte ligt ergens anders. Ik heb 
eerder de indruk dat vrouwelijke on-
dernemers niet weten waar ze moeten 
beginnen en waar de juiste informatie 
te vinden is. En dat hun netwerk niet 
groot genoeg is. Dat moet in elk geval 
gestimuleerd worden door overheden 
en ondernemersorganisaties.’

even bellen met…

Demi Zwarteveld 
over vrouwen 
en handelsmissies

‘Programmeren moet in 
onderwijspakket’
‘Lessen in ict en bijvoorbeeld kennis van programmeren 
moeten een vast onderdeel van het basis- en voortgezet 
onderwijs worden’. Dat zei Hans de Boer toen hij op 29 
augustus uit handen van Nederland ICT-directeur Lotte de 
Bruijn hun inzet voor de verkiezingen Groei door digitali-
sering in ontvangst nam. ‘Willen we concurrerend blijven 
en mensen perspectief blijven bieden, dan moet je kennis 
van ict hebben’, ‘zei de Boer. VNO-NCW’s eigen inves-
teringsplannen op het terrein van ict zijn onderdeel van 
het programma NL Next Level onder de titel: De digitale 
kwantumsprong.


